



Eduard A. Danielyan 08.09.1946-16.07.2011

This issue of Transactions is dedicated to the memory of doctor of physical - mathematical sciences Professor Eduard A. Danielyan

E. A. Danielyan defended dissertation of candidate of sciences in 1973 and doctoral dissertation in 1981, in Moscow State University. In 1974 he was awarded the title of docent and the professor in 1984.

From 1972 E. Danielyan worked in the Department of Mathematics and Mechanics of Yerevan State University, over long time he headed the chairs "Optimal Control and Applied Methods" and "Probability Theory and Mathematical Statistics".

From 1974 to 1986 he was simultaneously a researcher at the Computing Center of Armenian Academy of Sciences.

The scope of his investigations was diverse, he is the author of more than 200 publications, including 10 monographs, he was a member of the Editorial Board of journals "Information Technologies and Control", "Mathematics in Higher School", and the Chief Editor for the division "Mathematics" of the periodical "Scientific Bulletin of Yerevan State University".

E.A. Danielyan led a broad pedagogical activity, 37 candidate and 4 doctoral dissertations were defended under his supervision.

Աշխատությունների սույն պրակը նվիրվում է ֆիզիկա-մաթեմատիկական գիտությունների դոկտոր, պրոֆեսոր Էդուարդ Աշոտի Դանիելյանի հիշատակին։
Է. Ա. Դանիելյանը բեկնածուական ատենախոսությունը պաշտպանել է 1973թ.-ին, իսկ դոկտորական ատենախոսությունը՝ 1981թ.-ին Մոսկվայի պետական համալսարանում։ 1974թ.-ին նրան շնորհվել է դոցենտի, իսկ 1984թ.-ին՝ պրոֆեսորի գիտական կոչումներ։

1972թ.-ից Է. Ա. Դանիելյանը աշխատել է ԵՊՀ-ի մաթեմատիկայի և մեխանիկայի ֆակուլտետում, երկար տարիներ ղեկավարել է «Օպտիմալ կառավարման և մոտավոր մեթոդների» և «Հավանականությունների տեսության և մաթեմատիկական վիճակագրության» ամբիոնները։

Միաժամանակ 1974-1986թթ. Է. Ա. Դանիելյանը եղել է ՀՍՍՀ ԳԱ Հաշվողական կենտրոնի գիտական աշխատակիցը։

Նրա հետազոտությունների ոլորտը շատ բազմազան էր, նա ավելի քան 200 գիտական հրապարակումների հեղինակ է, այդ թվում նաև 10 մենագրությունների, եղել է «Ինֆորմացիոն տեխնոլոգիաներ և կառավարում», «Մաթեմատիկական բարձրագույն դպրոցում» ամսագրերի խմբագրական կոլեգիայի անդամ և «ԵՊՀ գիտական տեղեկագիր» պարբերականի «Մաթեմատիկա» բաժնի գլխավոր խմբագիր։

Է. Ա. Դանիելյանը վարել է լայն մանկավարժական գործունեություն, նրա ղեկավարությամբ պաշտպանվել են 37 բեկնածուական և չորս դոկտորական ատենախոսություններ։

Данный выпуск трудов посвящается памяти доктора физико-математических наук, профессора, Эдуарда Ашотовича Даниеляна.

Э. А. Даниелян защитил кандидатскую диссертацию в 1973 году, а докторскую в 1981, в Московском государственном университете. В 1974 году ему было присвоено ученое звание доцента, а в 1984 - профессора.

С 1972 года Э. А. Даниелян работал на факультете математики и механики ЕГУ, долгие годы возглавлял кафедры "Оптимального управления" и "Теории вероятностей и математической статистики".

С 1974 по 1986 он одновременно был сотрудником Вычислительного центра АН РА.

Сфера его исследований очень разнообразна, он является автором более 200 научных публикаций, в том числе 10 монографий, он был членом редакционной коллегии журналов "Информационные технологии и управление", "Математика в высшей школе", а также главным редактором раздела "Математика" журнала "Научный вестник ЕГУ".

Э. А. Даниелян вел широкую преподавательскую деятельность, под его руководством защищены 37 кандидатских и 4 докторских диссертаций.